
سخنگوی قوه قضائیه خبر داد:

دادستان تهران پرونده کینگ مانی را 
پیگیری می کند و در دستور کار ویژه است

 نیلوفر حامدی و الهه محمدی 
در نوبت رسیدگی به عفو هستند

آرمان ملی: سخنگوی قوه قضائیه در خصوص صدور 
احکام فرزندان معاون اول سابق قوه قضائیه اظهارداشت: 
احکام فرزندان معاون اول سابق قوه قضائیه و سایر متهمان 
این پرونده صادر و قطعی شده است. اصغر جهانگیر در 
کی خصوصی وجود  نشست خبری گفت: در این پرونده شا
نداشت و براساس گزارشات واصله از سوی ضابطین خاص 
از همان ابتدا دستور ویژه ای صادر شد و بعد از اینکه ابعاد 
قضیه روشن شد، پرونده ای در دادسرای تهران تشکیل و 
گرچه موضوع مرتبط با 2 تن  رسیدگی شروع شد. وی افزود: ا
از فرزندان جناب آقای مصدق، معاون اول سابق قوه قضائیه 
بود و شخص معاون اول سابق هم به طور طبیعی می توانست 
ح این پرونده در معرض آسیب هایی قرار بگیرد اما  با طر
ایجاد  پرونده  پیگیری  برای  مزاحمتی  هیچگونه  ایشان 
نکردند و در ادامه رسیدگی به این پرونده هم با توجه به اینکه 
استعفا دادند مورد پذیرش ریاست محترم قوه قضائیه قرار 
گرفت و مسیر پرونده دنبال شد. دستگاه قضا در انواع فساد 
موضوع را تمام و کمال پیگیری می کند. سخنگوی دستگاه 
قضا تصریح کرد: متهم ردیف اول پرونده )امیرحسین مصدق 
کهنمویی( در مجموع به بیش از ۱۷ سال حبس، جزای نقدی 
و مصادره اموال محکوم شد. متهم ردیف دوم محمدصادق 
مصدق کهنمویی، به ۸ سال حبس، جزای نقدی و مصادره 

اموال محکوم شد. 
امیرحسین  پرونده  وضعیت  آخرین  درباره  جهانگیر 
مقصودلو )تتلو( گفت: این فرد دو پرونده داشت. در یک 
پرونده به اتهام تشویق به فساد و فحشا به تحمل ۱۰ حبس 
محکوم شده و حکم در حال اجراست. پرونده دیگری هم 
به اتهام توهین به مقدسات داشت که در شعبه ۹ دادگاه 
کیفری یک محکوم به ۵ سال حبس شد و با فرجام خواهی 
دادستانی پرونده به دیوان عالی ارسال شد. در دیوان عالی 
پرونده نقض و به شعبه هم عرض ارجاع شد و در آنجا معد 
انشای رای است و بعد از صدور رای، اطلاع رسانی می شود. 
پرونده  وضعیت  آخرین  درباره  قضائیه  قوه  سخنگوی 
کینگ مانی« یا شرکت بادران گستر اظهارکرد: این پرونده  «
با شکایت ۴۵۰۰ نفر تشکیل شد. ۸ نفر از متهمان پرونده به 
ارتکاب اخلال در نظام اقتصادی کشور از طریق مشارکت در 

کلاهبرداری شبکه ای محکوم شدند. 
متهم اصلی پرونده به 2۰ سال حبس و سایر متهمان نیز 
هر کدام به ۱۰ سال و برخی هم به ۵ سال و رد مال تضامنی 
محکوم شدند. برای برخی از شکات پرونده به دلیل مفتوح 
بودن پرونده و در حال کارشناسی بودن برای ارزیابی میزان 
دقیق وجوهی که اعلام کردند که مالباخته شدند، پرونده 
همچنان مفتوح است. سخنگوی قوه قضائیه بیان داشت: 
برای سه ملک توقیف شده متهم، کارشناسی صورت گرفته 
است که به آن اعتراض کردند. با توجه به اینکه دادستان 
تهران شخصا موضوع این پرونده را رصد می کند بحث 
کم کاری در اجرای احکام صحت ندارد و موضوع در دستور 
کار ویژه است که به زودی نتایج آن اعلام خواهد شد. وی 
درباره آخرین وضعیت پرونده ترور شهید سردار سلیمانی 
گفت: این پرونده به عنوان یک پرونده ملی دنبال خواهد 
شد و ما محق به رسیدگی به جنایات ارتکابی توسط عوامل 

تروریستی هستیم. 

   آزادی بابک زنجانی؟
وی درباره اینکه آیا آزادی بابک زنجانی صحت دارد و 
موضوعات مطروحه در خصوص او در فضای مجازی اذعان 
کرد: در خصوص آزادی بابک زنجانی با بررسی انجام شده 
ایشان آزاد نشده، در مرخصی هم بسر نمی برد و موضوعات 
مطروحه در خصوص آزادی و مرخصی و بیرون بودن ایشان، 
مورد تایید ما نیست. سخنگوی قوه قضائیه درخصوص اقدام 
قوه قضائیه در راستای آزادی محمدرضا نوری تبعه ایرانی 
زندانی شده در عراق، اظهارکرد: آزادی محمدرضا نوری در 
کرات  جلسات دیپلماتیک و قضائی ایران با هیات عراقی و مذا
کید و پیگیری قرار گرفت و بین  مختلف ایران و عراق مورد تا
دو دولت هم تماس هایی در رابطه با این موضوع دنبال شده 
است. وی درباره بازداشت خبرنگار ایتالیایی در ایران اظهار 

بی اطلاعی کرد. 

   وضعیت ترانه علیدوستی
ترانه  ممنوع الخروجی  درباره  قضائیه  قوه  سخنگوی 
علی دوستی بازیگر سینما گفت: ایشان ممنوع از پرواز نیست. 
کید کرده حتی برای تعقیب  همان طور که رئیس قوه قضائیه تا
متهمان هم اجازه داده نشده که کارت ملی متهمان مسدود 
شود. در خصوص ایشان )ترانه علیدوستی( من از سازمان 
ثبت احوال پیگیری کردم و رئیس سازمان ثبت احوال اعلام 
گر ایشان یا  کرد که کارت ملی او با مسدودیت روبه رو نشده و ا
هرکسی در این خصوص ادعایی دارد مراجعه و شکایت کند 

و ما پیگیری می کنیم. جرمی به نام ممنوع  از پروازی نداریم. 

   حامدی و محمدی
جهانگیر درباره آخرین وضعیت نیلوفر حامدی و الهه 
محمدی تصریح کرد: این دو نفر با وثیقه آزاد هستند و عفو 
آنها در نوبت رسیدگی است. وی درباره امکان آزادی نیلوفر 
حامدی و الهه محمدی با عفو، گفت: این دو نفر در حال 
ج شدند و  حاضر بازداشت نیستند. آن ها قبلا از زندان خار
الان هم در خارج از زندان بسر می برند، لذا بحث آزادیشان در 
پرسش، دقیق نیست. پس از موافقت ریاست قوه برای ارجاع 
پرونده این دو نفر به کمیسیون عفو، مراتب در دادگستری 
استان تهران پیگیری و در کمیسیون عفو استانی بررسی 
شده و با نظر موافق به کمیسیون عفو مرکزی ارسال شده 
است. به محض اینکه رسیدگی صورت گرفت و تصمیمی گرفته 
شد اطلاع رسانی خواهد شد. سخنگوی قوه قضائیه در باره 
قدامات دستگاه قضا در حمایت از زنان و کودکان مورد تهدید 
، ابراز کرد: ما اقدامات حمایتی خوبی برای کودکان  یا آزار

خیابانی و زنان در قوه قضائیه دنبال می کنیم. 

آرمان ملی- حمید شجاعی: تردیدی نیست که مشکلات 
کمیت، دولت و جامعه  اقتصادی امروز مهم ترین دغدغه حا
است و اولویتی بالاتر از این مساله دیده نمی شود. تمام 
دولت هایی هم که از پی هم روی کار آمده اند مساله اقتصادی 
را نخستین اولویت خود قرار داده و وعده حل مشکلات 
اقتصادی و ایجاد ثبات اقتصادی داده اند. اما پرواضح است 
که که این مساله محقق نخواهد شد جز با رفع برخی موانع 
گر مرتفع شوند آن زمان می توان به آینده خوشبین  پیش رو که ا
بود. قدر مسلم موانع پیش روی حل مشکلات کشور را می توان 
در رفع تحریم ها  و حل و فصل لوایح باقی مانده از FATF دید 
کید دارند،  که از قضا قاطبه کارشناسان و صاحبنظران بر آن تا
اما برخی جریانات تندرو که درکی از منافع ملی ندارند با این 
مساله مخالف هستند و سنگ اندازی می کنند. واقعیت امر بر 
آن است که امروز تحریم بیش از آنچه که فکر می کنیم بر امورات 
کشور سایه انداخته و تمامی مسائل را تحت الشعاع قرار داده 
است. امروز ایران از مراودات مالی و تجاری بین المللی گرفته 
تا صادرات نفت و سایر اقلام با مشکلات عدیده ای  مواجه 
گر چه بعضا  است و تجربه ثابت کرده که دورزدن تحریم ها ا
نقشی مُسکن وارد داشته، اما قطعا درمان و چاره کار نبوده 
است. چرا که دورزدن تحریم ها نیز ساز و کار خود را دارد و 
خالی از عیب نیست. لذا مساله تحریم یکبار برای همیشه باید 
کره  به صورت ریشه ای حل شود و حل آن نیز قطعا از مسیر مذا
با قدرت های بین المللی و در راس آن آمریکا می گذرد. تجربه 
گر بخواهیم می توانیم با دنیا  توافق موفق برجام نشان داد که ا
کره کنیم و راستای منافع ملی به توافق های مثبت  تعامل و مذا
و موثر در راستای حل مشکلات اقتصادی کشور  و گشایش و 
شکوفایی اقتصادی دست پیدا کنیم. چه اینکه در خود برجام 
ج نمی شد و تحریم های یکجانبه  گر ترامپ از توافق خار نیز ا
علیه ایران واضع نمی کرد شاید در همان زمان مشکلات 
اقتصادی کشور نیز حل و فصل می شد و از تورم گرفته تا قیمت 
ارز به طرز چشمگیری کاهش می یافت. هر چند که پس از آن 
نیز تلاش های بسیاری برای احیای توافق شد؛ اما در نهایت 
که تلاش ها به سر انجامی  شرایط به سمت و سویی رفت 
نرسد. با این حال با روی کار آمدن دولت پزشکیان و اینکه 
خود رئیس جمهور چه در زمان انتخابات و چه پس از آن به 
کره از سر عزت با غربی ها در جهت رفع  لزوم تعامل با دنیا و مذا
گر هر زمان نیز شرایط و  کید داشته است.  چه اینکه ا تحریم ها تا
کره و توافق مهیا گردد دولت و دستگاه سیاست  بستر برای مذا
خارجی آن را از دست نخواهد داد. چه اینکه اخیرا سخنگوی 
کرات با تروئیکای اروپایی در  وزارت امور خارجه نیز از آغاز مذا
اواخر دی ماه خبر داده بود مساله مهم این است که  مخالفان 
کشور به خصوص حل مشکلات  که حل مشکلات  بدانند 
کره و تعامل  اقتصادی که ریشه در تحریم ها دارند راهی جز مذا

با دنیا ندارد. 
    بررسی مجدد 

بسیاری از کارشناسان و تحلیلگران اقتصادی بر این امر 
کید دارند که امروز بدون تصویب لوایح  FATF در کشور حتی  تا

با برداشته شدن تحریم ها نیز نمی توان چندان کاری از پیش 
برد و لزوم حل مسائل FATF از بسیاری از اموری که در دستور 
کار است به مراتب برای کشور واجب تر است. حاجت به گفتن 
نیست که به جهت عدم پیوستن ایران به گروه ویژه اقدام مالی 
مراودات مالی و بانکی کشور با مشکلات بسیاری مواجه بوده و 
بسیاری از بانک های دنیا به همین دلیل با ایران کار نمی کنند. 
از همین رو نیز لزوم پیوستن ایران به این سازوکار کاملا ضروری 
گفته نماند که مجمع تشخیص از میان ۴۱  می نماید. البته نا
بند سازوکار گروه اقدام مالی ایران 3۹ مورد را پذیرفته و تضویب 
کرده و تنها مخالفت با 2 مورد باعث شده تا این لوایح همچنان 
بلاتکلیف بمانند. لوایح پالرمو و CFT دولایحه ای هستند که 
ک می خورند.  هنوز پس از سال ها در مجمع تشخیص خا
این در حالی است که چندی پیش رئیس مجمع تشخیص از 
احتمال بررسی مجدد این لوایح در مجمع خبر داده و گفته 
گر رئیس جمهور درخواست بدهد دوباره لوایح را  بود که ا
بررسی می کنیم. در همین راستا رئیس جمهور در جمع  اعضای 
اتاق بازرگانی این وعده را داد که لوایح FATF مجددا در مجمع 
تشخیص بررسی می شود. هر چند گفته می شود مقام معظم 
رهبری نیز موافقت خود را با بررسی مجدد این لوایح در مجمع 
اعلام کرده است. حال باید دید که در بررسی دوباره این لوایح 
با در نظرگرفتن شرایط داخلی، بین المللی و مشکلات کشور 
بالاخره پس از سال ها این لواح تصویب خواهد شد یا شرایط 

به سمت وسوی دیگری خواهد رفت. 
    گوش دادن به مردم 

رئیس جمهور کشورمان در دولت های یازدهم و دوازدهم 
در دیدار با جمعی از جوانان فعال سیاسی و رسانه ای اظهار 
، تعامل سازنده با دنیا، اعتدال  داشت: راه حل مشکلات امروز
در داخل و گوش دادن به نظرات مردم است. باید با مردم یکی 
کثریت مردم گوش دهیم. من راه حل  شویم و به خواست ا

دیگری نمی شناسم و بلد نیستم. حسن روحانی با اشاره به 
برخی مشکلات کشور بیان داشت: امروز تا تحریم برداشته 
نشود، تا با دنیا تعامل سازنده نداشته باشیم و FATF اجرا 
و روابط بانک های ما با جهان برقرار نشود، چه آقای دکتر 
پزشکیان باشد، چه هر رئیس جمهور دیگری با هر قدرتی 
روی کار بیاید، مشکلات کشور حل نمی شود. در سال ۹2 مردم 
حرف ما را که گفتیم باید با دنیا تعامل سازنده داشته باشیم، 
کره کنیم و تحریم را برداریم، پذیرفته بودند. وی با تشریح  مذا
شرایط پس از اجرای برجام عنوان کرد: پس از انقلاب، تورم 
تک رقمی را تجربه کرده بودیم اما سابقه نداشت که تورم دو 
و نیم سال پیاپی، تک رقمی شود که از زمستان ۹۴ تا پایان 
گر ترامپ برجام را به هم نمی زد و  بهار ۹۷ تک رقمی بود. ا
عواملی در داخل کشور چراغ سبز به ترامپ نشان نمی دادند 
و همان شرایط ادامه پیدا می کرد تورم تا پایان دولت دوازدهم 
تک رقمی باقی می ماند. حتی خواسته من تورم 3 درصدی تا 
پایان دولت دوازدهم بود. در سه سال ۱۴۰۰ تا ۱۴۰2 پیاپی تورم 
بالای ۴۰ درصد داشتیم که در تاریخ ایران بی سابقه است و 
فقط در دوره جنگ جهانی دوم تجربه کردیم. رئیس جمهور 
سابق با اشاره به آمادگی دنیا برای سرمایه گذاری در ایران پس 
از برجام تصریح کرد: رشد اقتصادی ایران در سال ۹۵ با ۱۴/2 
درصد بالاترین نرخ رشد در دنیا بود. ظرف سه ماه پس از اینکه 
برجام اجرایی شد تولید نفت ایران به 3/۸ میلیون بشکه و 
صادرات نفت روزانه به 2/3 میلیون بشکه در روز رسید. در 
تولید بنزین و گازوئیل نه تنها خودکفا شدیم که حتی صادر هم 
گر بتوانید بنزین  می کردیم. مقام معظم رهبری به من فرمودند ا
و گازوئیل را خودکفا کنید کار بزرگی انجام داده اید. ما تولید 
بنزین را از ۵2 میلیون لیتر روزانه به ۱۱۰ میلیون لیتر رساندیم و 
در شرایطی که ابتدای دولت یازدهم واردکننده بنزین بودیم 

اما در دولت تدبیر و امید صادرکننده شدیم.

3سیـاسـت سال هفتم
شماره   2011

چهارشنبه 
1403 .10 .12
30 جمادی الثانی    1446/    01 ژانویه2025

a r m a n m e l i . i r

گــــزارش

ذره بین

»آرمان ملی« راهکارهای حل مشکلات کشور را بررسی می کند

 FATF کره برای رفع تحریم؛ تصویب لوایح مذا
   حسن روحانی: بدون رفع تحریم ها و اجرای FATF مشکلات کشور حل نخواهد شد

دولت  آرمان ملی- سیاوش پورعلی: 
به شش ماهگی خودش  چهاردهم هنوز 
کار بود  گر هر دولتی در راس  ا و  نرسیده 
گرایش های سیاسی،  بدون در نظرگرفتن 
را  وضعیت  بهبود  انتظار  نمی توانستیم 
داشته باشیم. آن  هم از دولتی که باتوجه 
به ابرچالش ها انباشه شده وارد پاستور شد. 
منطقه  جامعه،  کنونی  شرایط  به  باتوجه 
که در یک موقعیت  و جهان باید بگوییم 
به دلیل  که  گرفته ایم  قرار  خاصی  زمانی 
کارآمدی دولت ها در ادوار گذشته، حالا با  نا
چالش های داخلی و خارجی روبه رو هستیم 
و این موانع معیشت شهروندان را تهدید 
می کند. مطالبه گری جزیره  تندروها از دولت 
چهاردهم اما تنها به چالش های اقتصادی، 
منطقه ای و داخلی باز نمی گردد، هرچند در 
ماه های ابتدای شروع به کار دولت برخی از 
مسئولان جبهه  پایداری تلاش داشتند که 
فضا را در شرایط همکاری ترسیم کنند ولی 
حالا رفته رفته حلقه محاصره را بر پزشکیان 
و یارانش تنگ تر می کنند.  در روزهای اخیر و 
، ناترازی  های انرژی  باتوجه به نوسانات دلار
و... بهانه ای به دست آمده تا تندروها در 
درخواست های  خونسردی  با  بهارستان 
بارگذاری  را در سامانه مجلس  استیضاح 
کنند. هرچند رئیس مجلس این رفتارها را یک 
اقدام نمایشی و سیاسی خواند و همچنین 
به آنها یادآوری کرد که رهبری از کابینه کنونی 
حمایت کرده اند ولی گویا تندروها کوتاه بیا 
ح سوال از  نیستند آنها در این بین حتی طر
رئیس جمهور را مطرح کرده اند. در ادامه این 
گزارش با یکی از نمایندگان سابق گفت وگو 
کرده ایم. گرامی مقدم معتقد است که مجلس 
همچنان در کنار دولت حضور خواهد یافت. 

   قالیباف در کنار پزشکیان 
اسماعیل گرامی مقدم، قائم مقام حزب 
مجلس  پیشین  نماینده  و  ملی  اعتماد 
کنش به تلاش جبهه  شورای اسلامی در وا
پایداری برای به استیضاح کشاندن برخی 
وزار دولت چهاردهم به  خبرنگار »آرمان 
ملی« می گوید:  »مجلس ذاتا وظیفه نظارت 
حق  این  و  دارد  اجرایی  دستگاه های  بر 
مجلس است که بخواهد وزیری را استیضاح 
کنند. آرایش کنونی مجلس به نوعی است که 

طرفداران قالیباف که از ترکیب نواصولگراها، 
مستقلین و اصلاح طلبان هستند در مقابل 
محسوب  پایدرای ها  که  دیگری  قطب 
می شوند قرار دارند. با این وجود به نظرم کار 
خ دولت گذاشتن  استیضاح و چوب لای چر
توسط پایداری ها همچنان تا پایان دولت 
چهاردهم ادامه داشته باشد. یعنی آنها به 
ح شده از سوی پزشکیان قانع  وفاق مطر
نخواهند بود و قبولش هم ندارند. گرچه تا 
این لحظه پزشکیان امتیازات قابل توجهی 
به آنها داده است و در پُست های سطح 
پایینی از مدیران مدنظر آنها استفاده کرده 
است. جناح تندروی اصولگرا به بهانه های 
اخلال  دولت  کار  در  اینکه  برای  مختلف 
ایجاد کنند وزرا را به مجلس خواهند کشاند. 
اما اینکه در ادامه به  چه نتیجه ای دست 
تلاش های  بگوییم  باید  یافت  خواهند 
آنها به نتیجه ای نمی رسند با این حال اما 
همه همت شان را در کاهش موفقیت های 
کرد.« او با پاسخ به  دولت صرف خواهند 
 این پرسش که قالیباف همچنان به حمایت 
از دولت ادامه خواهد داد یا در ادامه به 
سوی تندروها خواهد رفت، اضافه می کند:  
از  زیادی  سهم  که  باشید  داشته  »توجه 
کنون  وفاق به جریان قالیباف رسیده و او ا
سهم غیرقابل پیش بینی از مدیران حاضر 
در دولت را در اختیار دارد. او تلاش خواهد 
کرد تا در همین جایگاه سیاسی که حضور 
دارد کارش را ادامه دهد و گرایش کمتری به 
پایداری داشته باشند. باتوجه به افق هایی 
که همواره قالیباف به دنبال آنها است به نظر 
می رسد همکاری با دولت را ادامه خواهد 
گر مشاورانش بازهم او را به سمت  داد. البته ا
تندروها سوق ندهند. باتوجه به این خودش 
بهتر می داند که جایگاهی در میان تندروها 
را قبول  آنها تفکر قالیباف  که  ندارد. چرا 
ندارند. امیدواریم او همچنان در جایگاه 

حمایت از دولت و حل مشکلات مردم حضور 
داشته باشد.«

   اقدامات کنونی خطاست
مجلس  رئیس  قالیباف،  محمدباقر 
کنش به  شورای اسلامی روزگذشته در وا
ح شده، گفت: »همه و  استیضاح های مطر
مخصوصا نیروهای انقلابی باید به این امر 
که مردم فقط و فقط  توجه داشته باشند 
دنبال کنترل قیمت ارز هستند و تا زمانی که 
جلسات نظارتی در سطوح مختلف مجلس 
و پیگیری ها در جلسات هماهنگی بین قوا به 
بن بست نرسد، اقداماتی مانند استیضاح در 
، خطاست. در حالی که  اوج بحران قیمت ارز
دشمنان ایران از هر فرصتی برای ضربه زدن 
به اقتصاد کشور استفاده می کنند، بازار ارز به 
گاهانه نیاز  تصمیمات شجاعانه مدبرانه و آ
دارد لذا طبیعی  است که واردشدن به فرایند 
استیضاح در مقطع فعلی خلاف منافع مردم 
است و فقط یک اقدام نمایشی و سیاسی 
محسوب می شود.« او در ادامه با اشاره به 
کیدات رهبر انقلاب خطاب به نمایندگانی  تا
که بحث استیضاح را مطرح کردند، ادامه داد: 
»نمایندگان مجلس فراموش نخواهند کرد 
که رهبر حکیم انقلاب در دیدار با مجلس به 
موضوع تعامل سازنده با دولت جدید تصریح 
داشتند و من این موضوع را به عنوان توصیه 
موکد ایشان یادداشت کردم. براساس چنین 
تکلیف روشنی که رهبر انقلاب برای مجلس 
تعیین نمودند، سیاست ما کمک به دولت و 
یاری به جناب آقای رئیس جمهور برای حل 

مسائل مردم است.«
 جبهه پایداری پشت پرده استیضاح ها
نماینده  حاجی دلیگانی،  حسینعلی 
جلسه  در  پایداری  جبهه  عضو  و  مجلس 
کید بر  علنی روزگذشته در تذکر شفاهی و با تا
اینکه راهی جز استیضاح وزیر اقتصاد نیست، 
گفت: »تبعات رهاسازی قیمت ارز را امروز در 

جامعه می بینیم. ما نامه نوشتیم به مسئولان، 
رئیس جمهور و تیم اقتصادی دولت، تذکر 
دادیم، بار ها سوال از وزیر اقتصاد داشتیم، 
اما اثر نکرد، لذا چاره ای نداشتیم و تنها راه 
باقیمانده استیضاح وزیر اقتصاد است که به 
هر حال در سامانه مجلس بارگذاری شده و 
تعداد قابل توجهی هم از همکاران آن را امضا 
کردند و ما، چون نماینده مردم هستیم و 
خودمان را خادم مردم می دانیم، به هر حال 
تا پایان پای این کار ایستاده ایم. « همچنین 
در  پایداری  جبهه  خبری  پایگاه   ، رجانیوز
گزارشی به زمزمه های استیضاح وزیر نفت 
پرداخت و نوشت: »تعدادی از نمایندگان 
وزیر  ک نژاد،  پا محسن  استیضاح  مجلس 
نفت، را کلید زدند. این طرح رسما در مجلس 
کلید خورد و دلیل اصلی آن مشکلات ناشی 
از ناترازی انرژی و عدم تأمین ذخایر انرژی 
گفته   » زمان مقرر عنوان شده است.  در 
می شود کامران غضنفری، دیگر عضو پایداری 
در مجلس این پروژه را ادامه خواهد داد. 
تندرو  نمانیده  دیگر  منان رئیسی،  محمد 
مجلس با ادعایی به تخلفات قانونی متعدد 
فرزانه صادق، وزیر راه وشهرسازی اشاره کرد 
و بیان داشت: »به عنوان نمونه، در موضوع 
مهندسی  نظام  مدیره  هیات  انتخابات 
کنترل ساختمان، وزیر هیچ توجهی به  و 
تخلفات  و  نداشته  مجلس  هشدارهای 
خ  قانونی آشکاری در جریان این انتخابات ر
داده است. عملکرد او در این زمینه نوعی 
بی احترامی به مجلس به شمار می رود. به 
همین دلیل، نمایندگان مجلس با رأی قاطع، 
گر  پرونده وزیر را به قوه قضائیه ارجاع دادند. ا
این روند ادامه یابد، گزینه ای جز استیضاح 
وزیر نخواهیم داشت. « در این بین نباید علی 
خضریان، عضو جبهه پایداری در مجلس را از 
قلم بیندازیم. نماینده مردم تهران در مجلس 
با اشاره به پروژه گران سازی ارز و دیگر اقلام 
گران سازی ارز  ضروری زندگی مردم، گفت: »
این روزها فشار اقتصادی را بر سطح اقشار 
ضعیف و متوسط جامعه فزونی داده است. 
در چنین شرایطی دولت به جای رفع مشکلات 
اساسی مردم، به دوگانه سازی های جعلی و 
دستاوردسازی های بی ربط را آورده که حتما 

باید این تذکر جدی را از مجلس بشنود. «

»آرمان ملی« تقابل تندروها با کابینه چهاردهم را بررسی می کند:

پافشاری پایداری ها بر تقابل با پاستور
     گرامی مقدم: مجلس ماندن در کنار دولت را ترجیح می دهد

ادامه پس لرزه های ریاست جمهوری

سرنوشت میز احمدی نژاد
آرمان ملی- مطهره شفیعی: احمدی نژاد 
نیست، اما یارانش و اظهارات درباره او فراوان 
که بدانند  است. برای بسیاری جالب است 
حامیان او در این مقطع چه کسانی هستند. 
نمی توان انکار کرد که محمود احمدی نژاد هنوز 
حامیانی دارد، حامیانی اندک که در آبانماه برای 
او در دانشگاه علم و صنعت جسن تولد گرفتند یا 
مردمی که یارانه احمدی نژاد یا مسکن مهر و... 
را اقدام مهمی از سوی احمدی نژاد برای بهبود 
معیشت خودشان می دانند اما نمی دانند این 
اقدامات چه ضربانی به اقتصاد کشور وارد کرده 
است. یک فعال اصلاح طلب هم به تمجید 
کلام با  احمدی نژاد پرداخته است. صادق زیبا
اشاره به حضور پایداریچی ها و تندروها در 
دولت پزشکیان گفت: »به معجزه هزار سوم 
درود می فرستم چرا که جلوی مجلس ایستاد. 
او حتی نگذاشت مجلسی ها یک بخشدار را 
که  کنند. البته به معنی این نیست  تحمیل 
افرادی را که بر سر کار گذاشت، خوب بودند 
ولی به مجلس اجازه دخالت نداد.« او حامیانی 
در میان منتقدان برخی مسئولان هم دارد چرا 
که در این سال ها به رغم اصرارش به حضور در 
جلسات مجمع تشخیص مصلحت، سعی کرده 
چنین وانمود کند که مخالف نحوه اداره کشور 
در بحش هایی است که طیف هایی از جامعه 
هم به آن انتقاد دارند. جالب اینجاست که 
برخی مانند رسایی، نبویان و امثال آنها که در 
گذشته در صف نخست حامیان احمدی نژاد 
بودند، مدت هاست حساب خود را جدا کرده 
و نامی از او نمی برند. با همه اینها خبری از 
گذاشتن میز در میدان ۷2 نارمک و جمع شدن 
ح خواسته هایشان  مردم به دور آن برای طر
از احمدی نژاد نیست. آیا این میز برای هدف 
خاصی و در مقاطع خاص در خیابان نزدیک 
خانه احمدی نژاد گذاشته می شد یا عدم تکرار 
آن اقدامات دلایل دیگری دارد؟ هر چه بود این 
، یک میز ساده نبود بلکه پیامی از سوی  میز
احمدی نژاد و یارانش به مخالفان شان بود و 
می خواستند چنین القا کنند که هنوز هستند و 
هنوز می توانند افرادی را دور خود جمع کنند. 
مشخص نیست این میز چه زمانی به میدان ۷2 

نارمک باز خواهد گشت.
    تهدید صداوسیما 

سال هاست  که  بود  او رئیس جمهوری 
روایت های مختلف درباره عملکرد او در ۸ 
سال حضورش در پاستور شنیده می شود، 
مانند سخن حجت الاسلام نقویان که گفت: 
»می گویند آقای احمدی نژاد به صداوسیما 
گر منتقدان من را بیاورید بودجه  گفته بود ا
شما را قطع می کنم. شاید یکی از علت هایی که 
از رسانه بیرون آمدم یا بیرون شدم همین بود که 
دیدند بودجه شان به دولت وصل است و دولت 
اصرار کرده که نباید منتقد من باشد. صداوسیما 
می خواهد به حیات خود ادامه دهد و می گوید 
از چند نفر مانند آقای نقویان خواهش می کنیم 
به صداوسیما نیایند که چند میلیارد بودجه اش 
قطع نشود.« وی افزود: »حوزه و مرجعیت هم 
گر بخواهیم واقعا یک حوزه  همین است. ما ا
مستقل داشته باشیم -که باید داشته باشیم 
گرچه بسیاری از  ، ا و در طول قرون و اعصار
کمیت  علما یک نوع وابستگی ها به دربار و حا
داشتند ولی نه یک وابستگی تام و تمام- باید 

به این نکته توجه کنیم.« 
     حاشیه های رامین 

مراسم ۹ دی با محوریت »بصیرت افزایی« 
و »پاسداری از ارزش های انقلاب« در میدان 
امام حسین)ع( تهران برگزار شد و به گزارش 
این  در  هم  رامین  محمدعلی  خبرآنلاین 
مشاور  حضور  است.  داشته  حضور  اجتماع 
احمدی نژاد یادآور اقدامات او است. رامین 
پیش از حضور در دولت احمدی نژاد شخصیت 
دیگری داشت اما با ورود به این دولت اظهاراتی 
و  مشایی  آنچه  با  البته  بود  عجیب  که  کرد 
احمدی نژاد می گفتند فاصله ای نداشت. او 
پس از پایان دولت احمدی نژاد سعی در القای 
تفاوت خود با دولتمردان همسو با خود کرد اما 
، به او توان پایان  ازدواج پسرش با مهناز افشار
حواشی اطرافش را نداد چنانکه بارها مجبور 
به اعلام برائت از پسر و عروسش شد. رامین در 
نامه به پسرش نوشته بود: »یاسین ساده لوح! 
چرا فکر می کردی که خیلی زرنگ هستی و بهتر 
از بزرگ ترها زندگی را می فهمی؟ ازدواج شماها، 
برای بهره برداری از موقعیت همدیگر بود، نه برای 
تشکیل یک کانون امن و آرام زندگی خانوادگی! اما 
مهناز افشار بعد از فروپاشاندن خانواده ات، 
طبق تربیت خود، گام به گام تو را به سوی سقوط 
اعتقادی و سیاسی کشانید و تو نفهمیدی که 
ک دنیا و آخرت پدرت، ولی فقیه و ایستادن  ملا
با انقلاب اسلامی در برابر اشرار جهانی بوده 
و هست! مهناز که با پذیرشِ مأموریتِ ترویج 
مُحَرِک هر شایعه و  بی حجابی و بی حیایی، 
کینه توزی علیه  تو بوده، حالا ظاهرا برای دفاع از 
مظلومیت  تو، با دریدگی تمام »لعنت به جمهوری 
اسلامی« می گوید، که البته یقینا و حتما، همین 
»لعن«، در دنیا و آخرت رهایش نخواهد کرد، 
گر هنوز ذره ای از اصالت و شعور در  بنابراین ا
خودت سراغ داری، بفهم که بعداز سقوطِ کامل ِ تو، 
مهناز رهایت می کند! نگارش این رنجنامه، برای 
»منِ پدر و پدربزرگ« بازگویی تلخ ترین کابوس 
کی است که ۱۰  سال از بیان آن اجتناب  وحشتنا
کردم تا زندگی تان آسیب نبیند، اما امروز ادامه 
سرنوشت  مشترک تان را پرتگاه مُهلکی می بینم 
، هردو/ هرسه  که شاید جدا از هم، با درک خطر

نجات بیابید!« 


